
Protokół nr 3/2019 

z VI Sesji Rady Gminy Belsk Duży 

z dnia 17 kwietnia 2019 r. 

 

Skład Rady: 13, obecny 2  (wg. załączonej listy obecności) 

Spoza Rady uczestniczyli: 

1. Władysław Piątkowski – Wójt Gminy  

2. Hanna Grotek – Skarbnik Gminy  

3. Renata Ostatek – Sekretarz Gminy  

4. Maria Walewska –Żółcik – Dyrektor GZOPO  

5. Janusz Honory – Dyrektor ZGK 

6. Adolf Maciak – Radny Powiatu Grójeckiego 

A także sołtysi i mieszkańcy.  

Pkt 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sikorski powitał przybyłych radnych i gości, stwierdził 

quorum i otworzył obrady VI Sesji Rady Gminy. 

Odczytał proponowany porządek obrad.  

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji  

4. Wystąpienie Radnych Powiatu Grójeckiego i przedstawiciela Mazowieckiej Izby Rolniczej.  

5. Zatwierdzenie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Belsk Duży  

a) podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Belsk Duży  oraz planów miejscowych obowiązujących na obszarze 

gminy Belsk Duży  

b) rozstrzygnięcie uwag wniesionych do projektu studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego 

c) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Belsk Duży.  

6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 

sołectwie Odrzywołek 

b) zmian w WPF;  

c) zmian w budżecie, 

d)  projektu dostosowania sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez gminę 

Belsk Duży oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych  

e) zmianach uchwały nr IV/21/2019 Rady Gminy Belsk Duży z dnia 24 stycznia 2019 roku w 

sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i 

wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród.  
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f)  przyjęcia Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla gminy Belsk Duży 

g)  ustanowienie herbu, flagi i pieczęci dla gminy Belsk Duży  

h) udzielenie Powiatowi Grójeckiemu pomocy rzeczowej przez Gminę Belsk Duży na 

opracowanie dokumentacji projektowej dla zadań: „Przebudowa drogi powiatowej 1610W 

Sadków-Lewiczyn na odcinku od km 3+600 w miejscowości Belsk Duzy do km 9+850 w 

miejscowości Lewiczyn, na terenie gminy Belsk Duży, powiat grójecki, województwo 

mazowieckie” 

i) udzielenie Powiatowi Grójeckiemu pomocy finansowej na modernizację dróg powiatowych  

j) zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki środków obrotowych za 2018 

rok samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Gospodarki Komunalnej w Belsku Dużym 

7. Sprawozdanie Wójta z działalności od ostatniej sesji 

8. Zapytania i wolne wnioski 

9. Zamknięcie obrad 

Pkt 2  

Radni przyjęli porządek z zaproponowaną zmianą większością głosów przy jednym głosie przeciw.  

Pkt 3. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła protokołu z Sesji z dnia 13 marca 2019 roku jednogłośnie.  

Pkt 4  

Pan Bogdan Zakrzewski podniósł problem śmieci przy drodze powiatowej,  zwrócił się z pytaniem 

dotyczącym drogi powiatowej w miejscowości Oczesały i Anielin.  

Pani Paulina Borkowska dodała, iż dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg udziela zbywających 

odpowiedzi na temat równania w/w drogi.  

Pan Adolf Maciak odpowiedział, iż odbyło się spotkanie na terenie tej drogi. Jest podjęta decyzja, że 

będzie wyznaczony pas drogowy. Obiecał, iż będzie pilotował tę sprawę. Droga nie będzie zrobiona w 

tym roku, ale może w przyszłym roku. Na innych gminach robi się po dwie drogi. Gmina będzie robiła 

projekt na drogę Sadków-Lewiczyn. Przedstawił propozycje remontów dróg powiatowych w 2019 roku. 

Nadmienił, iż ma być remontowany mostek na Trakcie Królewskim.  

Pan Bogusław Sikorski przypomniał, iż propozycje dróg nie rozwiązują podstawowej kwestii równiarki 

na drodze powiatowej.  

Pani Bożenna Korzenko zwróciła się o zaproszenie Starosty na posiedzenie rady.  

Pan Paweł Augusiewicz zwrócił się o ustawienie lustra na skrzyżowaniu z drogą powiatową. Wyjaśnił, 

iż usytuowanie drogi utrudnia swobodne włączenie się do ruchu. Poprosił o przedłużenie chodnika nad 

stawem w miejscowości Łęczeszyce.  

Pan Bogdan Zakrzewski zwrócił uwagę, iż nie ma potrzeby robienia tam nadmiernie szerokiej drogi, 

chodzi przede wszystkim o komfort przejazdu i możliwość zwiezienia płodów rolnych.  

Pan Adolf Maciak wyjaśnił, iż ten ciąg drogowy łączy drogę S7 z drogą wojewódzką 728. Samochody 

ciężarowe nie przejadą, ponieważ w miejscowości Anielin droga jest wąska i ruch tranzytowy byłby 

utrudniony.  
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Pani Paulina Borkowska nadmieniła, iż to powiat nie wykazuje woli zrobienia tej drogi i używa 

argumentu, iż to mieszkańcy nie godzą się na drogę.  

Pan Andrzej Adamczyk wyjaśnił, że póki nie przyjadą osoby decyzyjne, to jest dyskusja 

bezprzedmiotowa.  

Pan Bogusław Sikorski odpowiedział, że zostaną wysłane zaproszenia na najbliższą sesję ale decyzja o 

przyjściu należy do adresatów zaproszenia.  

Pan Adolf Maciak poinformował iż dług szpitala w Grójcu wynosi na koniec 2018 -17.705.000 złotych, 

szpitala w Nowym Mieści 18.300.000 złotych. Sytuacja w obu szpitalach jest poważna.  

Pan Jacek Pruszkowski podziękował za udzielenie głosu. poinformował, iż uczestniczy w pracach grupy 

roboczej dotyczące rynku owoców i warzyw, przy Ministerstwie Rolnictwa. Zwrócił uwagę, iż w tym 

roku w lipcu odbędą się wybory do Izb Rolniczych. Zachęcił do udziału w tym wydarzeniu. zauważył, 

iż w sadownictwie jest obecnie zła sytuacja. Poinformował, o rzeczach które zgłosił: limit na produkty 

z Ukrainy, ponieważ są to produkty bez cła. Drugi wniosek to dopłaty do karczowania – wyłączenie na 

15 lat z produkcji gruntu i rekompensata za to wyłączenie. Kolejnym wnioskiem jest zwrócenie uwagi 

na brak organizacji rynku. Przeznaczenie środków z PROW na umożliwienie zakupu udziałów w grupie 

producenckiej. Poinformował, iż dyskusja w grupach roboczych dotyczyła umów kontraktacji i kwestii 

kwoty minimalnej. Ustalono, iż prace w tym temacie trwają w sejmie.  

Pan Andrzej Adamczyk zapytał czy poruszane są tematy zniesienia embarga? 

Pan Jacek Pruszkowski poinformował, iż nie jest planowane zniesienie embarga. Rosja zablokowała 

również Białoruś. Pojawiły się nowe rynki, jak Egipt. Jest konkurencja między firmami. Nie zanosi się 

na poprawę. Zaczyna brakować siły roboczej. Zaapelował, aby nie poddawać się panice.  

Pan Adolf Maciak odniósł się do kwestii ceny minimalnej, poinformował, że nie można wprowadzić 

ceny minimalnej. Poinformował, iż określa się cenę referencyjną na podstawie ceny lat ubiegły. 

podzielił zdanie, o współdziałanie i nie uleganie panice.  

Pan Bogusław Sikorski podziękował za wystąpienia radnemu powiatowemu i delegatowi Izby 

Rolniczej.  

Pkt 5   

a) Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała nr VI/36/2019  

b) Pan Paweł Wasilewski przedstawił procedurę przygotowania i uchwalania studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Wyjaśnił, iż Rada Gminy w 

przypadku przyjęcia którejkolwiek z uwag odrzuconych przez Wójta Gminy, nie będzie mogła 

podjąć uchwały ustalającej studium dla gminy. Zaproponował głosowanie blokowe za  

odrzuceniem uwag, w przypadku negatywnego wyniku głosowania, Rada Gminy będzie 

głosować oddzielnie wszystkie uwagi. Nadmienił, iż Rada Gminy na posiedzeniach 

poszczególnych Komisji zapoznała się z uwagami.  

Rada Gminy Belsk Duży odrzuciła wszystkie uwagi większością głosów przy dwóch głosach 

wstrzymujących. Jeden radny nie uczestniczył w głosowaniu.  

c) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę większością głosów, przy dwóch głosach 

wstrzymujących się - uchwała nr VI/37/2019  
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Pkt 6. 

a) Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VI/38/2019  

b) Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VI/39/2019  

c) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VI/40/2019  

d) Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VI/41/2019  

e) Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VI/42/2019 

f) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VI/43/2019 

g) Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VI/44/2019  

h) Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VI/45/2019  

i) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VI/46/2019  

j) Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr VI/47/2019  

Pkt 7. 

Pan Władysław Piątkowski 

Poinformował, iż od ostatniej sesji nie zostało zrealizowane zbyt wiele zadań. Większość uchwał miała 

charakter porządkowy, dużym zadaniem była budowa stacji uzdatniania wody w Łęczeszycach. W 

dzisiejszych uchwałach jest dużo więcej zadań, które ma nadzieję że uda się zrealizować. Poinformował, 

iż uczestniczył w spotkaniu na temat przyszłości samorządów. Zaproponowano zmianę w spawie dróg 

samorządowych. Poinformował, iż większość dróg, które mamy na terenie gminy nie spełniają 

kryteriów na dofinansowanie. Poinformował, iż na drogę powyżej 1 kilometra wymaga decyzji 

środowiskowej. Poinformował, iż gmina będzie współpracowała z powiatem w sprawie drogi 

powiatowej Sadków-Lewiczyn. Musi być jasna decyzja na temat remontów dróg w gminie, jeśli chodzi 

o dofinansowanie zewnętrzne. Zwrócił uwagę, iż czekają gminę decyzje związane z rozwojem miejsc 

pracy oraz lokowaniem przedsiębiorstw.  

Poinformował, że odbyło się spotkanie Związku „Natura”. Gminy poza związkiem są po przetargach, i 

cena śmieci są wyższe niż do tej pory. Są gminy, które chcą przystąpić do Związku. Od 1 stycznia 

wzrosła cena za 1 tonę odpadów zgodnie z rozporządzeniem Ministra Środowiska do 200 złotych. 

Ustawa nie pozwala na wywóz śmieci na inne składowisko. Ustala się stawkę za śmieci segregowane. 

Nadmienił, iż wymaga rozwiązania sprawa pracowników tymczasowych.  

Zrealizujemy zadania i zobaczymy ile środków nam zostanie. Wtedy podejmiemy decyzje co możemy 

jeszcze zrobić.  

Nadmienił, iż należy jeszcze zastanowić się nad kwestią oświaty. Planowane podwyżki dodatków 

obciążą budżet gminy. Należy być przygotowanym na dodatkowe wydatki, które w związku z tym mogą 

się pojawić.  
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Pkt 8.  

Pan Adolf Maciak podziękował za pieniądze na projekt drogi powiatowej Sadków –Lewiczyn. Wyraził 

nadzieję, iż w następnym roku droga zostanie wykonana.  

Pkt 9. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sikorski stwierdził wyczerpanie porządku obrad, podziękował 

wszystkim za przybycie i zakończył obrady VI Sesji Rady Gminy Belsk Duży.  

Sesja trwała od godziny 10.10 do godziny 14.15 z przerwą w godzinach 12.20-12.40 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

 

 

Sporządziła: Joanna Otulak 


